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Rada Miejska Skoczowa 
Radni - Sesja 

Protokół nr 8/2024 

VIII Sesja Rady Miejskiej Skoczowa w dniu 18 grudnia 2024 roku 

 
Obrady rozpoczęto 18 grudnia 2024 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 15:00 tego samego 
dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 18 członków. 

Obecni: 
1.Zdzisław Baranowski 
2. Maria Brodniewicz 
3. Wincenty Ciupka 
4. Piotr Górecki 
5. Jacek Krużołek 
6. Rafał Ludka 
7. Tomasz Michalak 
8. Ryszard Mitręga 
9. Dawid Mocha 
10. Teresa Papkala 
11. Barbara Paszkiewicz 
12. Tomasz Pszczółka 
13. Mariusz Rodenko 
14. Halina Romańska 
15. Mirosław Sitko 
16. Tomasz Strzelec 
17. Monika Szyndler 
18. Artur Walczuk 
19. Jolanta Wojaczek 
20. Marek Żagan 
21. Anna Żertka 
 
Lista obecności – stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie VIII sesji Rady Miejskiej Skoczowa IX kadencji, przywitanie radych i gości 
oraz stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miejskiej Skoczowa. 
4. Informacja Przewodniczącej Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja z działalności Burmistrza w okresie od 1 - 30 listopada 2024r. (druk nr 148). 
6. Podjęcie uchwał: 
1) Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Skoczowa 

na 2025 rok (druk nr 141). 
2) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 
2025-2026 (druk nr 145). 

3) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/372/2021 Rady Miejskiej 
Skoczowa z dnia 20 grudnia 2021r., w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci 
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dotacji celowej dla Gminy Chybie, na realizację zadania pn. "Przebudowa mostu - 
dojazd do ul. Iglastej w Kiczycach (druk nr 152). 
4) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Cieszyńskiego (druk nr 146). 
5) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Cieszyńskiemu, celem dofinansowania transportu zbiorowego w roku 2025 (druk nr 
143). 

6) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji 
celowej dla Miasta Bielska-Białej, na dofinansowanie działalności Ośrodka 
Przeciwdziałania Problemom Alkoholowym w Bielsku-Białej w roku 2025 (druk nr 
142). 

7) Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych poprzez 
Wojewódzki Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej dla Komendy 
Państwowej Straży Pożarnej w Cieszynie (druk nr 144). 

8) Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi na terenie Gminy Skoczów, z dochodów własnych niepochodzących 
z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi (druk nr 154). 

9) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Skoczów na 2024 rok (druk 
nr 149). 

10) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Skoczów na 2024 rok (druk 
nr 155). 

11) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIV/591/2023 Rady Miejskiej 
Skoczowa z dnia 18 grudnia 2023r., w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Skoczów na lata 2024-2035 (druk nr 150). 

12) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Skoczów na lata 2025-2035 (druk nr 139). 

13) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Skoczów na 2025 rok (druk 
nr 138). 

14) Podjęcie uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Miasta Rybnika wyrażonego w 
formie Uchwały nr 69/VI/2024 z dnia 26 września 2024r. (druk nr 156). 

7. Informacja Przewodniczącej Rady na temat złożonych interpelacji oraz udzielonych 
odpowiedzi. 

8. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia, komunikaty. 
9. Sprawy organizacyjne. 
10. Zamknięcie obrad VIII sesji Rady Miejskiej Skoczowa. 

 

ad.1. Otwarcie VIII sesji Rady Miejskiej Skoczowa IX kadencji, przywitanie radych i gości oraz 
stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej Skoczowa Maria Brodniewicz witając 
Radnych, Burmistrza Miasta Skoczowa Rajmunda Dedio, Z-cę Burmistrza Miasta Skoczowa  
Piotra Hanzla, Sekretarz Ewelinę Domagała, Skarbnika Jerzego Ciałonia, Radcę Prawnego  
Tomasza Szkaradnika, Prezesów Spółek, Naczelników Wydziałów Urzędu Miejskiego, 
Dyrektorów i Kierowników Jednostek Organizacyjnych, Członka Zarządu Powiatu 
Cieszyńskiego Beatę Macura oraz internautów. 

Następnie stwierdziła prawomocność obrad. 

ad.2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady zaproponowała, by wprowadzić do porządku obrad: 
- projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Skoczów na 2024 rok (druk nr 155) – 
wprowadzić w pkt. 6 ppkt 10 (dotychczasowy pkt 10 będzie w pkt 11, pkt 11 w pkt 12, pkt 12 
w pkt 13), 
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- projekt uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Miasta Rybnika wyrażonego w formie 
Uchwały nr 69/VI/2024 z dnia 26 września 2024r. – wprowadzić w pkt 6 ppkt 14. 

 
Poinformowała o wprowadzeniu autopoprawek: 
- do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIV/591/2023 Rady Miejskiej Skoczowa z 
dnia 18 grudnia 2024r., w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Skoczów na lata 2024-2035 (druk nr 150) 
- do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Skoczów na lata 2025-2035 (druk nr 139), 
 - do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Skoczów na 2025 rok (druk nr 
138). 
 
Następnie Przewodnicząca Rady zapytała, czy są jeszcze jakieś wnioski w sprawie zmiany 
porządku obrad sesji – nie zgłoszono.  
 
Kolejno poddała pod głosowanie porządek obrad sesji z zaproponowanymi do wprowadzenia 
projektami uchwał. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Zdzisław Baranowski, Maria Brodniewicz, Wincenty Ciupka, Piotr Górecki, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Barbara Paszkiewicz, Tomasz Pszczółka, 
Mariusz Rodenko, Halina Romańska, Mirosław Sitko, Tomasz Strzelec, Monika Szyndler, Artur 
Walczuk, Jolanta Wojaczek, Anna Żertka. 
 
NIEOBECNI (3) 
Ryszard Mitręga, Dawid Mocha, Marek Żagan. 
 
Porządek obrad VIII sesji został przyjęty jak wyżej. 
 
ad.3. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miejskiej Skoczowa. 
 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy ktoś ma jakieś uwagi do protokołu z VII sesji. Wobec 

braku poddała go pod głosowanie. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Zdzisław Baranowski, Maria Brodniewicz, Wincenty Ciupka, Piotr Górecki, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Barbara Paszkiewicz, Tomasz Pszczółka, 
Mariusz Rodenko, Halina Romańska, Mirosław Sitko, Tomasz Strzelec, Monika Szyndler, Artur 
Walczuk, Jolanta Wojaczek, Anna Żertka. 
 
NIEOBECNI (3) 
Ryszard Mitręga, Dawid Mocha, Marek Żagan. 
 
Protokół z VII sesji został przyjęty jak wyżej. 
 
ad.4. Informacja Przewodniczącej Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach 
podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
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Przewodnicząca Rady - poinformowała, że uczestniczyła w spotkaniach, uroczystościach oraz 

odpowiadała na pisma. Przewodniczące / cy po krótce przedstawili tematykę, którą zajmowali 

się na komisjach. 

ad.5. Informacja z działalności Burmistrza w okresie od 1 - 30 listopada 2024r. (druk nr 148). 
 
Rada przyjęła informację z działalności Burmistrza w okresie od 1 - 30 listopada 2024r. – 
stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady przekazała prowadzenie pkt 6 porządku obrad sesji – 
Wiceprzewodniczącej Rady Monice Szyndler. 
 
ad.6. Podjęcie uchwał: 
 
1) Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Skoczowa na 
 2025 rok (druk nr 141). 
 
Przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Zdzisław Baranowski. 

 

Zgodnie z § 38 ust. 1 Statutu Gminy Skoczów przyjętego uchwałą nr XLIV/479/2018 Rady 
Miejskiej Skoczowa z dnia 16 października 2018r., Komisja Rewizyjna przedkłada Radzie do 
zatwierdzenia plan pracy na dany rok trwania kadencji, najpóźniej do końca roku 
poprzedzającego rok, który będzie objęty planem. 

 
Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 

 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Zdzisław Baranowski, Maria Brodniewicz, Wincenty Ciupka, Piotr Górecki, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Barbara Paszkiewicz, Tomasz Pszczółka, 
Mariusz Rodenko, Halina Romańska, Mirosław Sitko, Tomasz Strzelec, Monika Szyndler, Artur 
Walczuk, Jolanta Wojaczek, Anna Żertka. 
 
NIEOBECNI (3) 
Ryszard Mitręga, Dawid Mocha, Marek Żagan. 
 
Uchwała nr VIII/77/2024 w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Skoczowa 
na  2025 rok przyjęta została jak wyżej -stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
2) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2025-2026 (druk nr 145). 
 
Przedstawiła Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Edyta Godziek. 
 
Obowiązek podjęcia uchwały wynika z zapisów art. 41 ust. 2 ustawy z dnia 26 października 
1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałania alkoholizmowi (tekst jednolity: Dz. U. z 
2023 r. poz. 2151 z późn. zm.), oraz art. 10 ust. 1-4 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o 
przeciwdziałaniu narkomanii (tekst jednolity: Dz. U. z 2023 r. poz. 1939 z późn. zm.). Cytowana 
wyżej ustawa o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi w art. 182 stanowi, 
że środki finansowe z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych 
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przeznacza się na realizację gminnych programów profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii oraz zadań realizowanych przez placówkę 
wsparcia dziennego i nie mogą być przeznaczone na inne cele. 
Program uwzględnia cele operacyjne dotyczące profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii, określone w Narodowym Programie Zdrowia 
na lata 2021-2025, stanowiącym załącznik do rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 30 marca 
2021 r. w sprawie Narodowego Programu Zdrowia na lata 2021-2025 (tekst jednolity: Dz. U. z 
2021 r. poz. 642). 
Przedstawiony Program opracowano na podstawie Raportu z badania, Diagnoza Lokalnych 
Zagrożeń Społecznych dla gminy Skoczów 2024. 
W świetle powyższego uzasadnione jest rozpatrzenie oraz przyjęcie przedłożonego projektu 
uchwały. 
 

Radny Tomasz Michalak – Przewodniczący Komisji Kultury Fizycznej, Zdrowia i Opieki 
Społecznej – komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Zdzisław Baranowski, Maria Brodniewicz, Wincenty Ciupka, Piotr Górecki, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Barbara Paszkiewicz, Tomasz Pszczółka, 
Mariusz Rodenko, Halina Romańska, Mirosław Sitko, Tomasz Strzelec, Monika Szyndler, Artur 
Walczuk, Jolanta Wojaczek, Anna Żertka. 
 
NIEOBECNI (3) 
Ryszard Mitręga, Dawid Mocha, Marek Żagan. 
 
Uchwała nr VIII/78/2024 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata                      
2025-2026 przyjęta została jak wyżej – stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
3) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/372/2021 Rady Miejskiej Skoczowa 
z dnia 20 grudnia 2021r., w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej 
dla Gminy Chybie, na realizację zadania pn. "Przebudowa mostu - dojazd do ul. Iglastej w 
Kiczycach (druk nr 152). 
 
Przedstawiła Naczelnik Wydziału Inwestycji, Rozwoju i Zamówień Publicznych Katarzyna 
Halska. 
 
W dniu 20 grudnia 2021 r. Rada Miejska Skoczowa podjęła uchwałę nr XXXII/372/2021 w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej w kwocie 38 376,00 zł na opracowanie dokumentacji 
projektowej w postaci dotacji celowej ze środków budżetu Gminy Skoczów na 2022 rok dla 
Gminy Chybie na dofinansowanie zadania pn. „Przebudowa mostu – dojazd do ul. Iglastej w 
Kiczycach”.  
W dniu 27 kwietnia 2022 r. została podjęta uchwała nr XXXV/419/2022 zmieniająca w/w 

uchwałę w zakresie zwiększenia kwoty pomocy – do kwoty 363 200,00 zł, z przeznaczeniem 

na udział w kosztach realizacji robót budowlanych. 

W związku z przedłużającą się procedurą uzyskania decyzji administracyjnych i zgód 

zarządców terenu, które należy przedłożyć wraz z wnioskiem o wydanie decyzji pozwolenia 
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na budowę, konieczne jest zawarcie aneksu do umowy zawartej pomiędzy Gminą Skoczów a 

Gminą Chybie w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla Gminy 

Chybie na realizację zadania pn. „Przebudowa mostu – dojazd do ul. Iglastej w Kiczycach”, 

w zakresie zmiany terminu wypłaty pozostałej kwoty pomocy finansowej w wysokości 

332 499,20 zł, z 2024 roku na 2025 rok. 

Wobec tego uzasadnione jest podjęcie uchwały o udzieleniu pomocy finansowej w 2025 roku 

dla Gminy Chybie w wysokości 332 499,20 zł, w postaci dotacji celowej ze środków budżetu 

Gminy Skoczów na dofinansowanie zadania pn. „Przebudowa mostu – dojazd do ul. Iglastej 

w Kiczycach”. 

Radna Teresa Papkala – Przewodnicząca Komisji Rozwoju Infrastruktury komunalnej i 

Zagospodarowania Przestrzennego – komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radny Rafał Ludka – Przewodniczący Komisji Budżetu, Polityki Finansowej i Administracji – 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Zdzisław Baranowski, Maria Brodniewicz, Wincenty Ciupka, Piotr Górecki, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Barbara Paszkiewicz, Tomasz Pszczółka, 
Mariusz Rodenko, Halina Romańska, Mirosław Sitko, Tomasz Strzelec, Monika Szyndler, Artur 
Walczuk, Jolanta Wojaczek, Anna Żertka. 
 
NIEOBECNI (3) 
Ryszard Mitręga, Dawid Mocha, Marek Żagan. 
 
Uchwała nr VIII/79/2024 w sprawie zmiany uchwały nr XXXII/372/2021 Rady Miejskiej 
Skoczowa z dnia 20 grudnia 2021r., w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji 
celowej dla Gminy Chybie, na realizację zadania pn. "Przebudowa mostu - dojazd do ul. 
Iglastej w Kiczycach przyjęta została jak wyżej – stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
4) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Cieszyńskiego (druk 
nr 146). 
 
Przedstawiła Naczelnik Wydziału Funduszy Europejskich Magdalena Goryczka. 
 
Gmina Skoczów od wielu lat partycypuje w kosztach utrzymania Muzeum im. Gustawa 
Morcinka w Skoczowie, które jest oddziałem Muzeum Śląska Cieszyńskiego w Cieszynie, 
będącego jednostką podległą Powiatowi Cieszyńskiemu. W związku z powyższym, aby 
udzielić pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu na kolejny rok, jeszcze w tym roku 
konieczne jest podjęcie stosownej uchwały. Środki zostaną zabezpieczone w budżecie Gminy 
Skoczów na 2025 rok w wysokości 22.000 zł. 
 
Radna Anna Żertka – Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty – komisja pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały. 
Radny Rafał Ludka – Przewodniczący Komisji Budżetu, Polityki Finansowej i Administracji – 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
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Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
 
 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Zdzisław Baranowski, Maria Brodniewicz, Wincenty Ciupka, Piotr Górecki, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Barbara Paszkiewicz, Tomasz Pszczółka, 
Mariusz Rodenko, Halina Romańska, Mirosław Sitko, Tomasz Strzelec, Monika Szyndler, Artur 
Walczuk, Jolanta Wojaczek, Anna Żertka. 
 
NIEOBECNI (3) 
Ryszard Mitręga, Dawid Mocha, Marek Żagan. 
 
Uchwała nr VIII/80/2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Cieszyńskiego 
przyjęta została jak wyżej – stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
5) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu, 
celem dofinansowania transportu zbiorowego w roku 2025 (druk nr 143). 
 
Przedstawił Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Obronnych Konrad Popławski. 

W myśl obowiązujących przepisów prawa, nie ma przeszkód w udzieleniu pomocy finansowej 
Powiatowi Cieszyńskiemu celem dofinansowania transportu zbiorowego. Podstawę prawną 
udzielenia pomocy finansowej stanowią przepisy art. 10 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 
o samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz. U. z 2024r. poz. 1465 z późn. zm.) oraz 
art. 216 ust. 2 pkt 5 i art. 220 ust. 1 i ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 
publicznych (tekst jednolity Dz. U. z 2024 r. poz. 1530 z późn. zm.), zezwalające na udzielanie 
pomocy, w tym finansowej, przez gminy innym jednostkom samorządu terytorialnego. 
Wysokość dofinansowania określa, w drodze uchwały, organ stanowiący tej jednostki 
samorządu terytorialnego, która udziela pomocy finansowej w formie dotacji celowej. 

W dniu 30.09.2024 r. Starosta Cieszyński zwrócił się z prośbą o zabezpieczenie w budżecie 
gminy Skoczów na rok 2025 kwoty w wysokości 213.000,00 zł (dwieście trzynaście tysięcy 
złotych 00/100), z przeznaczeniem na dopłatę do linii komunikacyjnych transportu zbiorowego 
na terenie Powiatu Cieszyńskiego. 

Z uwagi na przebieg części linii komunikacyjnych przez Gminę Skoczów, proponuje się 
udzielić pomocy finansowej w roku 2025, w kwocie 213 000,00 zł Powiatowi Cieszyńskiemu. 

Radny Rafał Ludka – Przewodniczący Komisji Budżetu, Polityki Finansowej i Administracji – 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Zdzisław Baranowski, Maria Brodniewicz, Wincenty Ciupka, Piotr Górecki, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Barbara Paszkiewicz, Tomasz Pszczółka, 
Mariusz Rodenko, Halina Romańska, Mirosław Sitko, Tomasz Strzelec, Monika Szyndler, Artur 
Walczuk, Jolanta Wojaczek, Anna Żertka. 
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NIEOBECNI (3) 
Ryszard Mitręga, Dawid Mocha, Marek Żagan. 
 
Uchwała nr VIII/81/2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Cieszyńskiemu, 
celem dofinansowania transportu zbiorowego w roku 2025 przyjęta została jak wyżej – stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu. 
 
6) Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla 
Miasta Bielska-Białej, na dofinansowanie działalności Ośrodka Przeciwdziałania Problemom 
Alkoholowym w Bielsku-Białej w roku 2025 (druk nr 142). 
 
Przedstawił Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Obronnych Konrad Popławski. 
 

W myśl obowiązujących przepisów prawa, nie ma przeszkód w dofinansowaniu izb 
wytrzeźwień z budżetów gminnych. Podstawę prawną udzielenia pomocy finansowej stanowią 
przepisy art. 10 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity Dz. U. 
z 2024 r, poz. 1465 z późn. zm.) oraz art. 216 ust. 2 pkt 5 i art, 220 ust. 1 ustawy z dnia 
27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych (tekst jednolity Dz. U. z 2024 r., 
poz. 1530 z późn. zm.), zezwalające na udzielanie pomocy, w tym finansowej, przez gminy 
innym jednostkom samorządu terytorialnego. Wysokość dofinansowania określa, w drodze 
uchwały, organ stanowiący tej jednostki samorządu terytorialnego, która udziela pomocy 
finansowej w formie dotacji celowej. 

Pismem z dnia 19 sierpnia 2024 r. Dyrektor Ośrodka Przeciwdziałania Problemom 
Alkoholowym w Bielsku Białej zwrócił się z prośbą o zaplanowanie w budżecie gminy Skoczów 
na rok 2025, pomocy finansowej w kwocie 39.730,00 zł (trzydzieści dziewięć tysięcy 
siedemset trzydzieści złotych 00/100), w postaci dotacji celowej dla Miasta Bielska-Białej, na 
dofinansowanie Ośrodka Przeciwdziałania Problemom Alkoholowym w Bielsku-Białej. 

Dla Gminy Skoczów kalkulacja stanowi wyliczoną kwotę na podstawie trzech lat 
poprzedzających (2021, 2022, 2023) według poniższego wzoru: 

DG =  [Kc  x  0g/0o]  - Wp = dotacja dla Miasta Bielsko - Biała  

Gdzie: 

Dg-Wysokość pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Miasta Bielska-Białej na rok 
budżetowy 2025 

Kc-średni koszt całkowity funkcjonowania Ośrodka z trzech poprzednich lat (2021, 2022, 
2023) powiększony o planowany wskaźnik inflacji w roku 2024 tj. 3,7% - 3.159.018,70 zł. 

Og-średnia liczba osób doprowadzonych do OPPA z terenu Dotującego z trzech lat 
poprzedzających (2021,2022, 2023) 

Oo-średnia liczba osób ogółem przyjętych do OPPA z trzech lat poprzedzających (2021,2022, 
2023) 

Wp-średnia roczna wysokość wpłaty od osób doprowadzonych z terenu Dotującego z trzech 
lat poprzedzających (2021,2022, 2023) 

Średnia liczba osób ogółem przyjętych do Ośrodka Przeciwdziałania Problemom Alkoholowym 
w Bielsku-Białej z trzech lat poprzedzających (2021, 2021, 2023) wynosi 6 636 osoby. 

 

 
Rok 

Ilość osób doprowadzonych 
z terenu Gminy Skoczów 

do OPPA 

Ściągalność od osób 
doprowadzonych z terenu Gminy 

Skoczów 
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Dane za 2021 87 10.086,50 zł 

Dane za 2022 142 17.157,33 zł 

Dane za 2023 117 17.800,00 zł 

Średnia z trzech lat 115 15.014,61 zł 

 

Dotacja dla Gminy Bielsko – Biała w oparciu o powyższą kalkulację na rok 2025 wynosi: 
39.730,00 zł 

W roku 2024 dotacja przekazana dla Miasta Bielska-Biała wynosiła 43.957,00  zł. 

Radny Tomasz Michalak – Przewodniczący Komisji Kultury Fizycznej, Zdrowia i Opieki 
Społecznej – komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Radny Rafał Ludka – Przewodniczący Komisji Budżetu, Polityki Finansowej i Administracji – 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Zdzisław Baranowski, Maria Brodniewicz, Wincenty Ciupka, Piotr Górecki, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Barbara Paszkiewicz, Tomasz Pszczółka, 
Mariusz Rodenko, Halina Romańska, Mirosław Sitko, Tomasz Strzelec, Monika Szyndler, Artur 
Walczuk, Jolanta Wojaczek, Anna Żertka. 
 
NIEOBECNI (3) 
Ryszard Mitręga, Dawid Mocha, Marek Żagan. 
 
Uchwała nr VIII/82/2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w postaci dotacji celowej dla 
Miasta Bielska-Białej, na dofinansowanie działalności Ośrodka Przeciwdziałania Problemom 
Alkoholowym w Bielsku-Białej w roku 2025 przyjęta została jak wyżej – stanowi załącznik nr 8 
do protokołu. 
 
7) Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych poprzez Wojewódzki 
Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej dla Komendy Państwowej Straży Pożarnej w 
Cieszynie (druk nr 144). 
 
Przedstawił Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Obronnych Konrad Popławski. 

Zgodnie z art. 19b ustawy z dnia 24 sierpnia 1991 r. o Państwowej Straży Pożarnej (tekst 
jednolity: Dz.U. z 2024, poz. 127 z późn. zm.)., Gminy mogą uczestniczyć w pokrywaniu 
części kosztów funkcjonowania Państwowej Straży Pożarnej, poprzez przekazanie środków 
finansowych Wojewódzkiemu Funduszowi Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej. Zgodnie 
z art. 19h w/w ustawy środki Funduszu mogą być przeznaczone m.in. na pokrycie kosztów 
utrzymania i funkcjonowania jednostek organizacyjnych Państwowej Straży Pożarnej, a także 
na zakup niezbędnych na ich potrzeby towarów i usług. W budżecie Gminy na rok 
2025 zostały zabezpieczone odpowiednie środki finansowe. Udzielona pomoc finansowa dla 
Państwowej Straży Pożarnej przyczyni się do zapewnienia warunków gwarantujących 
natychmiastową gotowość sprzętu i pojazdów do podjęcia skutecznych i efektywnych działań. 
Tym samym wpłynie pozytywnie na poziom bezpieczeństwa w powiecie Cieszyńskim, w tym 
mieszkańców Gminy Skoczów. 
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Radny Rafał Ludka – Przewodniczący Komisji Budżetu, Polityki Finansowej i Administracji – 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Zdzisław Baranowski, Maria Brodniewicz, Wincenty Ciupka, Piotr Górecki, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Barbara Paszkiewicz, Tomasz Pszczółka, 
Mariusz Rodenko, Halina Romańska, Mirosław Sitko, Tomasz Strzelec, Monika Szyndler, Artur 
Walczuk, Jolanta Wojaczek, Anna Żertka. 
 
NIEOBECNI (3) 
Ryszard Mitręga, Dawid Mocha, Marek Żagan. 
 
Uchwała nr VIII/83/2024 w sprawie przekazania środków finansowych poprzez Wojewódzki 
Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej dla Komendy Państwowej Straży Pożarnej w 
Cieszynie przyjęta została jak wyżej – stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
8) Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi na terenie Gminy Skoczów, z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi (druk nr 154). 
 
Przedstawił Skarbnik Gminy Jerzy Ciałoń. 

W uchwale budżetowej na 2025 rok zaplanowano różnicę między wpływami z tytułu opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi, a wydatkami przeznaczonymi na ich odbiór 
w wysokości 700.000 zł, w związku z czym konieczne jest podjęcie przedmiotowej uchwały, 
w której organ stanowiący wyraża zgodę na takie rozwiązanie. 

Radny Rafał Ludka – Przewodniczący Komisji Budżetu, Polityki Finansowej i Administracji – 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Zdzisław Baranowski, Maria Brodniewicz, Wincenty Ciupka, Piotr Górecki, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Barbara Paszkiewicz, Tomasz Pszczółka, 
Mariusz Rodenko, Halina Romańska, Mirosław Sitko, Tomasz Strzelec, Monika Szyndler, Artur 
Walczuk, Jolanta Wojaczek, Anna Żertka. 
 
NIEOBECNI (3) 
Ryszard Mitręga, Dawid Mocha, Marek Żagan. 

 
Uchwała nr VIII/84/2024 w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 
komunalnymi na terenie Gminy Skoczów, z dochodów własnych niepochodzących z pobranej 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przyjęta została jak wyżej – stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu. 
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9) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Skoczów na 2024 rok (druk nr 149). 
 
Przedstawił Skarbnik Gminy Jerzy Ciałoń. 
 
W przedstawionej uchwale przede wszystkim pomniejszono wydatki budżetu o zadania nie 
zrealizowane w tym roku oraz dochody z nimi związane.  
Dotyczy to zadań inwestycyjnych: 
- uzupełnienie sieci wodociągowej na terenie Gminy Skoczów, 
- przebudowa węzła drogowego na skrzyżowaniu DK 81 z ulicą Bielską w Skoczowie, 
- przebudowa ul. Powstańców Śl., Łęgowej, Parkowej oraz Podkepie w Skoczowie - etap I 

ul. Podkępie i Łęgowa, 
- budowa wiaty magazynowej, 
- przebudowa i budowa dróg gminnych na terenie gminy Skoczów (PT), 
- przebudowa ul. Wiślańskiej od stacji Crab oraz ul. Stara Droga do granicy działki nr 306/14, 
- przebudowa ulicy bocznej od ul. Góreckiej w Skoczowie na odcinku od skrzyżowania z ul. 

Górecką do granicy z Pogórzem, 
- modernizacja mostu drogowego w ciągu ul. Rozdroże w Międzyświeciu – PT, 
- przebudowa mostu - dojazd do ul. Iglastej w Kiczycach - pomoc finansowa dla Gminy   

Chybie, 
- wymiana pokrycia dachu wiaty rekreacyjnej w sołectwie Kowale, 
- modernizacja monitoringu wizyjnego w parku na Górnym Borze w Skoczowie, 
- kompleksowa termomodernizacja budynków użyteczności publicznej w gminie Skoczów – 

etap I – Termomodernizacja Szkoły Podstawowej nr 1 w Skoczowie, 
- modernizacja nawierzchni boiska przy Szkole Podstawowej nr 8 w Skoczowie, 
- modernizacja budynku Szkoły Podstawowej Nr 3 w Skoczowie przy ul. Osiedlowej 1, 
- budowa ogólnodostępnej infrastruktury rekreacyjnej w Skoczowie przy ul. ks. J.E. Mocko, 
- modernizacja zabytkowego budynku byłej szkoły przy ul. Bielskiej 17 na potrzeby pomocy 

społecznej, polityki senioralnej wraz wyposażeniem budynku, 
- Słoneczny Skoczów - program wykorzystania energii słonecznej – PT, 
- rozbudowa ul. Górne Stawy w Pogórzu – PT, 
- opracowanie dokumentacji technicznej dla zadania Rewitalizacja kamienicy Rynek 2 w 

Skoczowie oraz wykonanie niezbędnych prac remontowych, 
- budowa boiska wielofunkcyjnego wraz z zadaszeniem przy Szkole Podstawowej nr 3 w 

Skoczowie, 
- budowa boiska treningowego w Pogórzu (PT), 
- trasy rowerowe na terenie gminy Skoczów; 
oraz wydatków bieżących na remont mostów na ul. Wiślańskiej i Mickiewicza (rozdział 60078 
i paragraf 4270). 
W zdecydowanej większości zadania te zostały wpisane do przyszłorocznego budżetu. 
 
W rozdziale 75095 wprowadzono do dochodów wpłatę na rzecz sołectw Bładnice (1.200 zł) i 
Wiślica (999 zł) oraz Osiedla „Za Wisłą” (445 zł) -  środki te zwiększają wydatki jednostek 
pomocniczych. 
Natomiast w rozdziale 80104 w paragrafach 0950 i 0960 wprowadzono środki z ubezpieczenia 
majątku (dotyczy PP 2 i PP 4) , które zwiększają wydatki jednostki oświatowej. 
W rozdziale 85295 zwiększono planowane dochody oraz wydatki o kwotę dotacji na wypłatę 
odbiorcom paliw gazowych refundacji podatku VAT w wysokości 312,19 zł.  
Natomiast w rozdziale 85504 wprowadzono dotację z rządowego programu „Asystent Rodziny 
w 2024 r.” (85.092,17 zł), które zostaną przeznaczone na dofinansowanie dodatków do 
wynagrodzenia i kosztów zatrudnienia asystentów rodziny. 
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Po stronie wydatków w dziale 754 zwiększa się wydatki na usuwanie skutków powodzi 70.000 
zł oraz na utrzymanie Ochotniczych Straży Pożarnych o 59.000 zł. 

 
W związku z powyższymi zmianami oraz zmianami budżetu dokonanymi zarządzeniami 
Burmistrza zmieniają się również załączniki do uchwały budżetowej. 
 
Radny Rafał Ludka – Przewodniczący Komisji Budżetu, Polityki Finansowej i Administracji – 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Zdzisław Baranowski, Maria Brodniewicz, Wincenty Ciupka, Piotr Górecki, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Barbara Paszkiewicz, Tomasz Pszczółka, 
Mariusz Rodenko, Halina Romańska, Mirosław Sitko, Tomasz Strzelec, Monika Szyndler, Artur 
Walczuk, Jolanta Wojaczek, Anna Żertka. 
 
NIEOBECNI (3) 
Ryszard Mitręga, Dawid Mocha, Marek Żagan. 
 
Uchwała nr VIII/85/2024 w sprawie zmian w budżecie Gminy Skoczów na 2024 rok przyjęta 
została jak wyżej – stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
10) Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Skoczów na 2024 rok (druk nr 155). 
 
Przedstawił Skarbnik Gminy Jerzy Ciałoń. 

 
W przedstawionej uchwale wprowadzono do dochodów budżetu dodatkowe środki z rezerwy 
subwencji oświatowej budżetu państwa w wysokości 364.346 zł. Środki te pomniejszają deficyt 
budżetu. 
W rozdziale 75095 wprowadzono do dochodów wpłatę na rzecz sołectwa Bładnice (2.416 zł)  
-  środki te zwiększają wydatki jednostki pomocniczej. 
 
Po stronie wydatków w dziale 852 zwiększa środki na zadanie „Modernizacja zabytkowego 
budynku byłej szkoły przy ul. Bielskiej 17 na potrzeby pomocy społecznej, polityki senioralnej 
wraz wyposażeniem budynku” o 81.000 zł – w poprzedniej uchwale dokonano zbyt dużego 
zmniejszenia wydatków, nieuwzględniającego wydatków dokonanych przed umową na 
wykonanie robót budowlanych. 

 
W związku z powyższymi zmianami oraz zmianami budżetu dokonanymi zarządzeniami 
Burmistrza zmieniają się również załączniki do uchwały budżetowej. 
 
Radny Rafał Ludka – Przewodniczący Komisji Budżetu, Polityki Finansowej i Administracji – 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Zdzisław Baranowski, Maria Brodniewicz, Wincenty Ciupka, Piotr Górecki, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Barbara Paszkiewicz, Tomasz Pszczółka, 
Mariusz Rodenko, Halina Romańska, Mirosław Sitko, Tomasz Strzelec, Monika Szyndler, Artur 
Walczuk, Jolanta Wojaczek, Anna Żertka. 
 
NIEOBECNI (3) 
Ryszard Mitręga, Dawid Mocha, Marek Żagan. 
 
Uchwała nr VIII/86/2024 w sprawie zmian w budżecie Gminy Skoczów na 2024 rok przyjęta 
została jak wyżej – stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
11) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr LIV/591/2023 Rady Miejskiej Skoczowa z 
dnia 18 grudnia 2023r., w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Skoczów na lata 2024-2035 (druk nr 150). 

 
Przedstawił Skarbnik Gminy Jerzy Ciałoń. 

 
Wieloletnia Prognoza Finansowa została sporządzona na lata 2024 – 2035, w związku z tym,  
że poręczone przez Gminę spłaty pożyczek zaciągniętych przez spółkę gminną kończą się w 
2035 r. Została ona sporządzona według wzoru wynikającego ze stosownego rozporządzenia.  

  
W załączniku pn. „Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Skoczów na lata 2024 - 2035"  
w roku 2024 zwiększono dochody bieżące, w tym dochody z tytułu udziału we wpływach z 
podatku dochodowego od osób fizycznych oraz pozostałe dochody bieżące. Zmniejszono 
natomiast dochody bieżące z subwencji ogólnej, oraz dochody z tytułu dotacji i środków 
przeznaczonych na cele bieżące.  Zmniejszono również dochody majątkowe w tym dochody 
z tytułu dotacji oraz środków przeznaczonych na inwestycje. 
W w/w załączniku zmniejszono również wydatki bieżące, w tym wydatki na wynagrodzenia i 
składki od nich naliczane. Wydatki majątkowe uległy także zmniejszeniu, w tym na inwestycje 
i zakupy inwestycyjne, oraz o charakterze dotacyjnym na inwestycje i zakupy inwestycyjne. 
  
W załączniku pn. „Przedsięwzięcia wieloletnie na programy, projekty i zadania ” w wydatkach 
majątkowych na programy, projekty lub zadania związane z programami realizowanymi z 
udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust 1 pkt 2 i 3 zmieniono limit wydatków na lata 
2022 -2026 w zadaniu pn „Trasy rowerowe”. W w/w załączniku w wydatkach majątkowych na 
programy, projekty lub zadania pozostałe wprowadzono nowe zadania na 2025 rok pn. 
„Rozbudowa ul. Górne Stawy w Pogórzu (PT), „Modernizacja monitoringu wizyjnego w parku 
na Górnym Borze w Skoczowie”, Budowa boiska wielofunkcyjnego wraz z zadaszeniem przy 
Szkole Podstawowej nr 3 w Skoczowie, „Modernizacja nawierzchni boiska przy Szkole nr 8”, 
oraz „Modernizacja budynku Szkoły Podstawowej nr 3 w Skoczowie przy ul. Osiedlowej 1”. 
Zmieniono limit wydatków i łączne nakłady w zadaniach pn. „Uzupełnienie sieci wodociągowej 
na terenie Gminy Skoczów”, „Przebudowa węzła drogowego na skrzyżowaniu DK81 z ulicą 
Bielską w Skoczowie”, „Przebudowa ul. Powstańców Śl., Łęgowej, Parkowej oraz Podkępie w 
Skoczowie-ul. Podkępie i Łęgowa”, Przebudowa ulicy bocznej od ul. Góreckiej w Skoczowie 
na odcinku od skrzyżowania z ul. Górecką do granicy z Pogórzem”, „Przebudowa mostu”, 
„Budowa wiaty magazynowej”, „Wymiana pokrycia dachu wiaty rekreacyjnej w sołectwie 
Kowale”, „Kompleksowa termomodernizacja budynków użyteczności publicznej w gminie 
Skoczów”, „Budowa ogólnodostępnej infrastruktury rekreacyjnej w Skoczowie przy ul. Ks. J.E. 
Mocko”, „Modernizacja zabytkowego budynku byłej szkoły przy ul. Bielska 17 na potrzeby 
pomocy społecznej, polityki senioralnej”, „Przebudowa i budowa dróg gminnych na terenie 
gminy Skoczów (PT)”, oraz „Budowa boiska treningowego w Pogórzu (PT)”.  
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Założenia dla poszczególnych lat budżetowych: 
 
2024 
 
Przyjęto wartości dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów z projektu uchwały 
budżetowej.  
Założono dochody ze sprzedaży majątku na poziomie 979.953,31 zł. Pozostałe dochody 
majątkowe stanowią przyznane gminie dotacje na inwestycje. 
Dochody bieżące, są większe od planowanych wydatków bieżących o 4.091.647,43  zł.  
Wydatki na obsługę długu wyniosą 580.000,00 zł, natomiast wydatki z tytułu poręczeń i 
gwarancji to  1.107.000 zł.  
Planowany deficyt budżetu w wysokości 9.271.089,45 zł pokryty zostanie nadwyżką 
budżetową z lat ubiegłych.  
Dla wyliczenia prognozowanej na koniec roku kwoty długu przyjęto wysokość zadłużenia 
gminy na koniec 2023 roku w wysokości 9.169.436,86 zł.  
Kwota długu na koniec 2024 roku po uwzględnieniu planowanych spłat zaciągniętych 
zobowiązań wyniesie 6.896.974,86 zł. 
 
Radny Rafał Ludka – Przewodniczący Komisji Budżetu, Polityki Finansowej i Administracji – 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Zdzisław Baranowski, Maria Brodniewicz, Wincenty Ciupka, Piotr Górecki, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Barbara Paszkiewicz, Tomasz Pszczółka, 
Mariusz Rodenko, Halina Romańska, Mirosław Sitko, Tomasz Strzelec, Monika Szyndler, Artur 
Walczuk, Jolanta Wojaczek, Anna Żertka. 
 
NIEOBECNI (3) 
Ryszard Mitręga, Dawid Mocha, Marek Żagan. 
 
Uchwała nr VIII/87/2024 w sprawie zmiany uchwały nr LIV/591/2023 Rady Miejskiej Skoczowa 
z dnia 18 grudnia 2023r., w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Skoczów na lata 2024-2035 przyjęta została jak wyżej – stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
12) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Skoczów na lata 2025-2035 (druk nr 139). 
 
Przedstawił Skarbnik Gminy Jerzy Ciałoń. 

 
Wieloletnia Prognoza Finansowa została sporządzona na lata 2025 – 2035, w związku z tym, 
że poręczenia spłaty pożyczek zaciągniętych przez spółkę gminną kończą się w 2035 r. 
 

Założenia dla poszczególnych lat budżetowych: 

2025   Przyjęto wartości dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów z projektu uchwały 
           budżetowej. 

Założono dochody ze sprzedaży majątku na poziomie 115.000 zł. Pozostałe dochody 
majątkowe stanowią przyznane gminie dotacje na inwestycje. 
Wydatki bieżące są mniejsze od planowanych dochodów bieżących o 5.894.350,65 zł.  
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Wydatki na obsługę długu wyniosą 450.000 zł, natomiast wydatki z tytułu poręczeń i 
gwarancji to 1.237.000 zł.  
Planowany deficyt budżetu w wysokości 11.119.077,70 zł., zostanie pokryty nadwyżką 
z lat ubiegłych w wysokości 5.329.921,89 zł oraz  środkami wolnymi w kwocie 
5.789.155,81 zł.  
Dla wyliczenia prognozowanej na koniec roku kwoty długu przyjęto wysokość 
zadłużenia gminy na koniec 2024 roku w wysokości 6.896.974,86 zł. 
Kwota długu na koniec 2025 roku po uwzględnieniu planowanych spłat zaciągniętych 
zobowiązań wyniesie 4.748.924,00 zł.  
 

2026  Planuje się wzrost dochodów bieżących o 3,5%. Zaplanowano również zwiększenie 
wydatków bieżących oraz wydatków na wynagrodzenia wraz z pochodnymi o 3%. 
Planowane kwoty dochodów i wydatków bieżących pozwolą na przeznaczenie na 
inwestycje gminne  23.239.900 zł. Kwota długu na koniec 2026 roku po uwzględnieniu 
planowanych spłat zaciągniętych zobowiązań wyniesie 2.924.462 zł. 

 
2027  Planuje się wzrost dochodów bieżących o 3%. Zaplanowano wzrost wydatków 

bieżących  oraz wydatków na wynagrodzenia wraz z pochodnymi o 3%. Planowane 
kwoty dochodów i wydatków bieżących pozwolą na przeznaczenie na inwestycje 
gminne kwoty 7.453.050 zł. 

 
2028  Planuje się wzrost dochodów bieżących o 2,2%. Zaplanowano wzrost wydatków 

bieżących oraz wydatków na wynagrodzenia wraz z pochodnymi o 3%. Planowane 
kwoty dochodów i wydatków bieżących pozwolą na przeznaczenie na inwestycje 
gminne kwoty 5.064.900 zł. 

 
2029  Planuje się wzrost dochodów bieżących o 3%. Zaplanowano wzrost wydatków 

bieżących oraz wydatków na wynagrodzenia wraz z pochodnymi o 3%. Planowane 
kwoty dochodów i wydatków bieżących pozwolą na przeznaczenie na inwestycje 
gminne kwoty 6.658.000 zł. 

 
2030  Planuje się wzrost dochodów bieżących o 3%. Zaplanowano wzrost wydatków 

bieżących oraz wydatków na wynagrodzenia wraz z pochodnymi o 3%. Planowane 
kwoty dochodów i wydatków bieżących pozwolą na przeznaczenie na inwestycje 
gminne kwoty 6.859.000 zł. 

 
2031  Planuje się wzrost dochodów bieżących o 3%. Zaplanowano wzrost wydatków 

bieżących oraz wydatków na wynagrodzenia wraz z pochodnymi o 3%. Planowane 
kwoty dochodów i wydatków bieżących pozwolą na przeznaczenie na inwestycje 
gminne kwoty 7.064.000 zł. 

 
2032  Planuje się wzrost dochodów bieżących o 3%. Zaplanowano wzrost wydatków 

bieżących oraz wydatków na wynagrodzenia wraz z pochodnymi o 3%. Planowane 
kwoty dochodów i wydatków bieżących pozwolą na przeznaczenie na inwestycje 
gminne kwoty 7.276.000 zł. 

 
2033  Planuje się wzrost dochodów bieżących o 3%. Zaplanowano wzrost wydatków 

bieżących oraz wydatków na wynagrodzenia wraz z pochodnymi o 3%. Planowane 
kwoty dochodów i wydatków bieżących pozwolą na przeznaczenie na inwestycje 
gminne kwoty 7.494.000 zł. 

 
2034  Planuje się wzrost dochodów bieżących o 3%. Zaplanowano wzrost wydatków 

bieżących oraz wydatków na wynagrodzenia wraz z pochodnymi o 3%. Planowane 
kwoty dochodów i wydatków bieżących pozwolą na przeznaczenie na inwestycje 
gminne kwoty 7.719.000 zł. 
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2035  Planuje się wzrost dochodów bieżących o 3%. Zaplanowano wzrost wydatków 

bieżących oraz wydatków na wynagrodzenia wraz z pochodnymi o 3%. Planowane 
kwoty dochodów i wydatków bieżących pozwolą na przeznaczenie na inwestycje 
gminne kwoty 7.951.000 zł. 
 

Radny Rafał Ludka – Przewodniczący Komisji Budżetu, Polityki Finansowej i Administracji – 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (18) 
Zdzisław Baranowski, Maria Brodniewicz, Wincenty Ciupka, Piotr Górecki, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Barbara Paszkiewicz, Tomasz Pszczółka, 
Mariusz Rodenko, Halina Romańska, Mirosław Sitko, Tomasz Strzelec, Monika Szyndler, Artur 
Walczuk, Jolanta Wojaczek, Anna Żertka. 
 
NIEOBECNI (3) 
Ryszard Mitręga, Dawid Mocha, Marek Żagan. 
 
Uchwała nr VIII/88/2024 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Skoczów na lata 2025-2035 przyjęta została jak wyżej – stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 

13) Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Skoczów na 2025 rok (druk nr 
138). 

Przedstawił Skarbnik Gminy Jerzy Ciałoń. 

1. Kwota planowanych dochodów wynosi 179.916.674,99 zł i została zmniejszona 
o 3.072.273,55 zł. Na powyższą różnicę składają się: 

a. wprowadzono kwotę dotacji (FOGR) w rozdziale 60016 i paragrafie 6290 w wysokości  
1.175.627,50 zł przeznaczoną na zadanie inwestycyjne „Budowa połączenia ul. Krzempka 
z ul. Dębowiecką w Ochabach wraz z budową chodnika i wykonaniem oświetlenia”; 

b. zwiększono kwotę dotacji w rozdziale 60016 i paragrafie 6350 o kwotę 952.540,84 zł 
przeznaczoną na zadanie inwestycyjne „Przebudowa ul Wiślańskiej od stacji Crab oraz ul. 
Stara Droga do granicy działki nr 306/14”; 

c. wprowadzono kwotę dotacji w rozdziale 60016 i paragrafie 6350 o kwotę 674.240 zł 
przeznaczoną na zadanie inwestycyjne „Przebudowa ulicy bocznej od ul. Góreckiej”; 

d. w rozdziale 60078 wprowadzono kwotę dotacji w wysokości 960.000 zł na usuwanie 
skutków powodzi, dotyczące remontu mostów na ul. Wiślańskiej i Mickiewicza, które ze 
względu na późno przyznane środki nie zostały zrealizowane w 2024 roku, 

e. wprowadzono środki dotacji na zakup samochodu dla przewozu niepełnosprawnych dzieci 
w rozdziale 80113 w wysokości 150.000 zł, 

f. zmniejszono kwotę dotacji w ramach programu „Polski Ład” na zadanie „Modernizacja 
zabytkowego budynku byłej szkoły przy ul. Bielskiej 17 na potrzeby pomocy społecznej, 
polityki senioralnej wraz wyposażeniem budynku” w rozdziale 85295 paragraf 6370 
o 7.614.470,89 zł, 
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g. wprowadzono kwotę dotacji w ramach programu „Polski Ład” na zadanie „Opracowanie 
dokumentacji technicznej dla zadania Rewitalizacja kamienicy Rynek 2 w Skoczowie oraz 
wykonanie niezbędnych prac remontowych” w rozdziale 92120 paragraf 6370 w wysokości 
400.000 zł, 

h. zwiększono kwotę dochodów w rozdziale 90095 i paragrafie 2007 o kwotę 229.789 zł 
z tytułu dotacji na wydatki bieżące zadania „Ochrona i regeneracja obszarów cennych 
przyrodniczo wraz z działaniami edukacyjnymi na obszarze Aglomeracji Beskidzkiej – etap I”. 

2. Kwota planowanych wydatków wynosi 191.013.795,19 zł i została zwiększona 
o 6.203.531,12 zł. Na wydatki majątkowe planuje się przeznaczyć 36.249.593,36 zł (było 
31.586.402,24 zł – zwiększenie o 4.663.191,12 zł). Na powyższą różnicę składają się: 

a. zwiększono kwotę wydatków w rozdziale 01043 na zadaniu „Uzupełnienie sieci 
wodociągowej na terenie Gminy Skoczów” o 234.937 zł, są to środki niewykorzystane w 2024 
roku; zadanie to zapisano w załączniku Nr 10 pod poz. 1; 

b. wprowadzono ponownie zadanie inwestycyjne „Przebudowa węzła drogowego na 
skrzyżowaniu DK 81 z ulicą Bielską w Skoczowie” w rozdziale 60011, paragraf 6050 w 
wysokości 1.105.000 zł, są to środki niewykorzystane w 2024 roku; zadanie to zapisano 
w załączniku Nr 10 pod poz. 4; 

c. zwiększono kwotę wydatków w rozdziale 60016 na zadaniu „Przebudowa ul Wiślańskiej od 
stacji Crab oraz ul. Stara Droga do granicy działki nr 306/14” o 1.608.826,28 zł, są to środki 
niewykorzystane w 2024 roku; zadanie to zapisano w załączniku Nr 10 pod poz. 5; 

d. wprowadzono kwotę wydatków na zadanie inwestycyjne „Przebudowa ulicy bocznej od ul. 
Góreckiej” w rozdziale 60016, paragraf 6050 w wysokości 1.205.000 zł, są to środki 
niewykorzystane w 2024 roku; zadanie to zapisano w załączniku Nr 10 pod poz. 6; 

e. wprowadzono zadanie inwestycyjne „Budowa połączenia ul. Krzempka z ul. Dębowiecką 
w Ochabach wraz z budową chodnika i wykonaniem oświetlenia” w rozdziale 60016, paragraf 
6050 w wysokości 2.411.255 zł; zadanie to zapisano w załączniku Nr 10 pod poz. 7; 

f. zwiększono kwotę wydatków w rozdziale 60016 na zadaniu „Przebudowa mostu drogowego 
w ciągu ul. Rozdroże w Międzyświeciu (PT)” o 70.000 zł, są to środki niewykorzystane w 2024 
roku; zadanie to zapisano w załączniku Nr 10 pod poz. 18; 

g. wprowadzono kwotę wydatków na zadanie inwestycyjne „Przebudowa ul. Powstańców Śl., 
Łęgowej, Parkowej oraz Podkępie w Skoczowie - ul. Podkępie i Łęgowa” w rozdziale 60016, 
paragraf 6050 w wysokości 43.450 zł, są to środki niewykorzystane w 2024 roku; zadanie to 
zapisano w załączniku Nr 10 pod poz. 20; 

h. wprowadzono kwotę wydatków na zadanie inwestycyjne „Przebudowa i budowa dróg 
gminnych na terenie gminy Skoczów PT” w rozdziale 60016, paragraf 6050 w wysokości 
154.230 zł, są to środki niewykorzystane w 2024 roku; zadanie to zapisano w załączniku 
Nr 10 pod poz. 21; 

i. wprowadzono kwotę wydatków na zadanie inwestycyjne „Przebudowa mostu - dojazd do ul. 
Iglastej w Kiczycach” w rozdziale 60016, paragraf 6300 w wysokości 332.499,20 zł, są to 
środki niewykorzystane w 2024 roku; zadanie to zapisano w załączniku Nr 10 pod poz. 22; 

j. wprowadzono kwotę wydatków na zadanie inwestycyjne „Rozbudowa ul. Górne Stawy 
w Pogórzu - PT” w rozdziale 60016, paragraf 6050 w wysokości 200.000 zł, są to środki 
niewykorzystane w 2024 roku; zadanie to zapisano w załączniku Nr 10 pod poz. 23; 

k. wprowadzono kwotę wydatków na zadanie inwestycyjne „Budowa wiaty magazynowej” 
w rozdziale 60016, paragraf 6050 w wysokości 186.855 zł, są to środki niewykorzystane 
w 2024 roku; zadanie to zapisano w załączniku Nr 10 pod poz. 24; 
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l. wprowadzono zadanie inwestycyjne „Modernizacja ul. Harbutowickiej - pomoc finansowa dla 
gminy Ustroń” w rozdziale 60016, paragraf 6050 w kwocie 100.000 zł; zadanie to zapisano 
w załączniku Nr 10 pod poz. 25; 

m. wprowadzono zadanie inwestycyjne „Modernizacja chodnika przy ul. Cieszyńskiej” 
w rozdziale 60016, paragraf 6050 w kwocie 250.000 zł; zadanie to zapisano w załączniku 
Nr 10 pod poz. 26; 

n. wprowadzono zadanie inwestycyjne „Przebudowa ul. Jodłowej w Skoczowie” w rozdziale 
60016, paragraf 6050 w kwocie 450.000 zł; zadanie to zapisano w załączniku Nr 10 pod 
poz. 27; 

o. wprowadzono kwotę wydatków na zadanie inwestycyjne „Wymiana pokrycia dachu wiaty 
rekreacyjnej w sołectwie Kowale” w rozdziale 75095, paragraf 6050 w wysokości 20.000 zł, są 
to środki niewykorzystane w 2024 roku; zadanie to zapisano w załączniku Nr 10 pod poz. 33; 

p. wprowadzono kwotę wydatków na zadanie inwestycyjne „Modernizacja monitoringu 
wizyjnego w parku na Górnym Borze w Skoczowie” w rozdziale 75095, paragraf 6050 w 
wysokości 63.100 zł, są to środki niewykorzystane w 2024 roku; zadanie to zapisano 
w załączniku Nr 10 pod poz. 34; 

q. zwiększono kwotę wydatków w rozdziale 80101 na zadaniu „Kompleksowa 
termomodernizacja budynków użyteczności publicznej w gminie Skoczów – etap I – 
Termomodernizacja Szkoły Podstawowej nr 1 w Skoczowie” o 22.325 zł, jest to kwota 
niewykorzystanych w 2024 roku wydatków; zadanie to zapisano w załączniku Nr 10 pod 
poz. 38;  

r. wprowadzono kwotę wydatków w rozdziale 80101 na zadanie „Modernizacja nawierzchni 
boiska przy Szkole Podstawowej nr 8” w wysokości 1.000.000 zł, jest to kwota 
niewykorzystanych w 2024 roku wydatków (800.000 zł) oraz dodatkowe środki w związku 
z wyższymi od pierwotnie planowanych kosztami zadania; zadanie to zapisano w załączniku 
Nr 10 pod poz. 41;  

s. wprowadzono kwotę wydatków w rozdziale 80101 na zadanie „Budowa ogrodzenia budynku 
Szkoły Podstawowej Nr 3 przy ul. Bielskiej 34 w Skoczowie” w wysokości 90.000 zł; zadanie 
to zapisano w załączniku Nr 10 pod poz. 42;  

t. wprowadzono kwotę wydatków w rozdziale 80101 na zadanie „Modernizacja budynku 
Szkoły Podstawowej Nr 3 w Skoczowie przy ul. Osiedlowej 1” w wysokości 20.000 zł; środki 
na kontynuację prac dotyczących przygotowania dokumentacji na termomodernizację 
budynku zadanie to zapisano w załączniku Nr 10 pod poz. 43;  

u. wprowadzono kwotę wydatków w rozdziale 80104 na zadanie „Modernizacja i dostosowanie 
do obowiązujących przepisów budynku PP1 w Skoczowie (ppoż) PT” w wysokości 50.000 zł; 
zadanie to zapisano w załączniku Nr 10 pod poz. 47;  

v. wprowadzono kwotę wydatków w rozdziale 80113 na zadanie „Zakup samochodu 
przeznaczonego do dowożenia uczniów” w wysokości 300.000 zł; zadanie to zapisano 
w załączniku Nr 10 pod poz. 48;  

w. zwiększono kwotę wydatków na zadanie inwestycyjne „Budowa ogólnodostępnej 
infrastruktury rekreacyjnej w Skoczowie przy ul. ks. J.E. Mocko” o 128.513,64 zł, w rozdziale 
85154, są to środki w części nie wykorzystane w 2024 r.; zadanie to zapisano w załączniku 
Nr 10 pod poz. 49; 

x. zmniejszono kwotę wydatków na zadanie inwestycyjne pn. „Adaptacja budynku przy ul. 
Bielska 17 na potrzeby pomocy społecznej z uwzględnieniem polityki senioralnej i wyłączenia 
społecznego” w rozdziale 85295 o 6.150.000 zł, środki te przeniesiono na kolejny rok 
budżetowy (zadanie ujęto w WPF); zadanie to zapisano w załączniku Nr 10 pod poz. 50; 

y. wprowadzono kwotę wydatków na zadanie inwestycyjne „Opracowanie dokumentacji 
technicznej dla zadania Rewitalizacja kamienicy Rynek 2 w Skoczowie oraz wykonanie 
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niezbędnych prac remontowych” w rozdziale 92120, paragraf 6050 w wysokości 410.000 zł, 
są to środki niewykorzystane w 2024 roku; zadanie to zapisano w załączniku Nr 10 pod 
poz. 53; 

z. zwiększono kwotę wydatków na zadanie „Trasy rowerowe na terenie gminy Skoczów” w o 
20.000 zł w rozdziale 92601, są to w części środki nie wydatkowane w 2024 roku; zadanie to 
zapisano w załączniku Nr 10 pod poz. 54; 

aa. wprowadzono kwotę wydatków na zadanie inwestycyjne „Budowa boiska treningowego 
w Pogórzu (PT)” w rozdziale 92601, paragraf 6050 w wysokości 27.200 zł, są to środki 
niewykorzystane w 2024 roku; zadanie to zapisano w załączniku Nr 10 pod poz. 58; 

bb. wprowadzono kwotę wydatków na zadanie inwestycyjne „Modernizacja boiska sportowego 
przy LKS w Pierśćcu” w rozdziale 92601, paragraf 6050 w wysokości 180.000 zł; zadanie to 
zapisano w załączniku Nr 10 pod poz. 59, 

cc. wprowadzono kwotę wydatków na zadanie inwestycyjne „Budowa boiska wielofunkcyjnego 
wraz z zadaszeniem przy Szkole Podstawowej nr 3 w Skoczowie” w rozdziale 92601, paragraf 
6050 w wysokości 130.000 zł; są to środki na rozliczenie z firmą, która mimo zawartej umowy 
nie wykonała zadania w 2024 roku; zadanie to zapisano w załączniku Nr 10 pod poz. 60. 

oraz zwiększenie wydatków bieżących o środki przeznaczone na remont mostów na ul. 
Wiślańskiej i Mickiewicza w rozdziale 60016 i paragrafie 4270 w kwocie 1.200.000 zł, 
zwiększenie środków na remontów OSP o 70.000 zł w rozdziale 75412  oraz „część bieżącą” 
zadania „Ochrona i regeneracja obszarów cennych przyrodniczo wraz z działaniami 
edukacyjnymi na obszarze Aglomeracji Beskidzkiej – etap I” w rozdziale 90095 i paragrafach 
4217, 4219, 4307 i 4309 w kwocie ogółem 270.340 zł. 

3. W związku z powyższym planowany deficyt wyniesie 11.097.120,20 zł (było 1.821.315,53 zł 
– zwiększenie o 9.275.804,67 zł) i zostanie on pokryty: 
- nadwyżką z lat ubiegłych w wysokości 4.965.575,89  zł, 
- wolnymi środkami w wysokości 6.131.544,31 zł. 

4. Przychody budżetu wyniosą 13.245.171,06 zł. Zmiana w stosunku do projektu budżetu 
wynika z zaangażowania nadwyżki z lat ubiegłych oraz środków wolnych, w związku 
z przesunięciem realizacji części zadań z roku bieżącego do 2025 r. 

5. Rozchody budżetu wyniosą 2.148.050,86 zł. 

Kolejno w budżecie gminy Skoczów na 2025 rok wprowadzono zadanie „Rozwój usług na 
rzecz osób starszych i niepełnosprawnych w gminie Skoczów”. Tym samym dochody budżetu 
zwiększone zostały o 417.192,50 zł (łącznie 180.333.867,49 zł w tym dochody bieżące 
161.097.702,48 zł), natomiast wydatki zwiększono o 439.150 zł ( łącznie 191.452.945,19 zł, 
w tym wydatki bieżące 155.203.351,83 zł) – rozdział 85395. 

W związku z powyższym planowany deficyt wyniesie 11.119.077,70 zł (było 11.097.120,20 zł 
– zwiększenie o 21.957,50 zł) i zostanie on pokryty: 
- nadwyżką z lat ubiegłych w wysokości 5.329.921,89 zł, 
- wolnymi środkami w wysokości 5.789.155,81 zł. 
 

Radny Rafał Ludka – Przewodniczący Komisji Budżetu, Polityki Finansowej i Administracji – 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
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ZA (18) 
Zdzisław Baranowski, Maria Brodniewicz, Wincenty Ciupka, Piotr Górecki, Jacek Krużołek, 
Rafał Ludka, Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Barbara Paszkiewicz, Tomasz Pszczółka, 
Mariusz Rodenko, Halina Romańska, Mirosław Sitko, Tomasz Strzelec, Monika Szyndler, Artur 
Walczuk, Jolanta Wojaczek, Anna Żertka. 
 
NIEOBECNI (3) 
Ryszard Mitręga, Dawid Mocha, Marek Żagan. 
 
Uchwała nr VIII/89/2024 w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Skoczów na 2035 rok przyjęta 
została jak wyżej – stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
14) Podjęcie uchwały w sprawie poparcia apelu Rady Miasta Rybnika wyrażonego w formie 
Uchwały nr 69/VI/2024 z dnia 26 września 2024r. (druk nr 156). 
 
Przedstawiła Przewodnicząca Rady Maria Brodniewicz. 

E-mailem z dnia 3 grudnia 2024r. przekazana została uchwała nr VIII/70/2024 z dnia 
20 września  2024r. Rady Miasta Knurów w sprawie poparcia apelu Rady Miasta Rybnika, 
wyrażonego w formie uchwały nr 69/VI/2024 z dnia 26 września 2024r. 

Na posiedzeniu Komisji Rozwoju Infrastruktury Komunalnej i Zagospodarowania 
Przestrzennego w dniu 16 grudnia 2024r. zapoznano się z w/w apelem i postanowiono go 
poprzeć, przedkładając stosowny projekt uchwały pod obrady Rady Miejskiej. 

 
Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 
Zdzisław Baranowski, Maria Brodniewicz, Wincenty Ciupka, Piotr Górecki, Jacek Krużołek, 
Tomasz Michalak, Teresa Papkala, Barbara Paszkiewicz, Tomasz Pszczółka, Mariusz 
Rodenko, Halina Romańska, Mirosław Sitko, Tomasz Strzelec, Monika Szyndler, Jolanta 
Wojaczek, Anna Żertka. 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Rafał Ludka, Artur Walczuk. 
 
NIEOBECNI (3) 
Ryszard Mitręga, Dawid Mocha, Marek Żagan. 
 
Uchwała nr VIII/90/2024 w sprawie poparcia apelu Rady Miasta Rybnika wyrażonego w formie 
Uchwały nr 69/VI/2024 z dnia 26 września 2024r. przyjęta została jak wyżej – stanowi załącznik 
nr 16 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady przejęła dalsze prowadzenie obrad. 
 
ad.7. Informacja Przewodniczącej Rady na temat złożonych interpelacji oraz udzielonych 
odpowiedzi. 
 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że w okresie międzysesyjnym do Biura Rady wpłynęły 
następujące interpelacje: 
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- radnego Mariusza Rodenki – dot. poprawy bezpieczeństwa na ul. Bielskiej w Pogórzu przy 
przejściu dla pieszych przy ul. Zamek, Bielska i Dworcowa, 
- radnego Artura Walczuka – dot. ujednolicenia zasad upoważniania i odbioru dzieci z 
przedszkola przez osoby małoletnie w zakresie przedszkoli, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Skoczów. 
 
ad.8. Wolne wnioski, informacje, oświadczenia, komunikaty. 
 
Radna Barbara Paszkiewicz – chcę zasygnalizować państwu, że na lutowej zarówno Komisji 
Zdrowia jak i Komisji Oświaty złożę wniosek z uzasadnieniem oraz z prośbą do rady, byśmy 
przyjęli uchwałę, jak rada wyrazili protest przeciwko temu, co Resort Edukacji Narodowej robi 
ze szkołą. Na pewno sprawa jest bardzo medialna, na pewno sprawa jest bardzo polityczna, 
Ja tylko chcę zwrócić uwagę na parę punktów. Po pierwsze przedmiot nowy edukacja 
zdrowotna i broń Panie Boże, żebym miała cokolwiek przeciwko 95% tam zawartych treści. 
Notabene te treści były do tej pory wyśmienicie realizowane na lekcjach wychowania do życia 
w rodzinie. Z tą różnicą, że WDŻ był nieobowiązkowy, a edukacja zdrowotna ma być edukacją 
obowiązkową w różnych wymiarach. Mogę długo mówić, bo to powiedzmy jeszcze wczoraj 
sprawdzałam. Ministerstwo Edukacji Narodowej powoli z pewnych rzeczy się wycofuje ale 
chcę zwrócić uwagę, że rozbudowany w zasadzie został jeden watek oczywiście ten dotyczący 
seksu. Przeczytam państwu, żeby się nie pogubić, nie wygłupić parę rzeczy. Na początek art. 
48 i 53 Konstytucji Rzeczypospolitej, a propos jako lekturę proszę przeczytać preambułę do 
konstytucji. Mówi o tym, że rodzice mają prawo do wychowania dzieci zgodnie z własnymi 
przekonaniami. Wychowanie to powinno uwzględniać stopień dojrzałości dziecka, a także 
wolność jego sumienia i wyznania oraz jego przekonania. Art. 53 dotyczy religii. Rozbudowany 
został jak już państwu powiedziałam ten artykuł w projekcie rozporządzenia dotyczący 
edukacji seksualnej. Ona się wyśmienicie do tej pory odbywała na WDŻ z tym, że tam jest 
mowa o małżeństwie, tam jest mowa o tacie, tam jest mowa o mamie bo zdaje się, że z tych 
związków wszyscy się tu znaleźli. A teraz dochodzą nowe tematy, kilka. Zajęcia o stereotypach 
płciowych i ich negatywnym wpływie na funkcjonowanie człowieka, nowe modele rodzin. W 
podstawie programowej nowe są wyłącznie te treści. Między innymi klasa VII ma w programie 
wizytę w gabinecie ginekologa. Proszę mi wierzyć, że wizyta w gabinecie ginekologa jest 
przeżyciem traumatycznym dla mnie. Dla 14, 15 latki albo dla męższczyzny, chłopaka to 
niekoniecznie jest pożądane przeżycie. Szkoła to jest zespół, najważniejsi w tej szkole są 
rodzice i ich dziecko, nauczyciele pełnią rolę służebną wobec nich. Nikt dzisiaj z resortu nie 
zapytał o zgody rodziców, nikt. Nie było konsultacji społecznych, żadnych. Były ogłoszone od 
4 października, skończyły się 21 listopada br. Gdybym zadała państwu pytanie, kto z państwa 
o tych konsultacjach wiedział. Mogłabym mówić długo o pewnych perełeczkach w tym 
rozporządzeniu, ale proszę państwa ja sobie to podkreśliłam i pozwolę przeczytać. 
Najważniejsza rzecz, którą ministerstwo wprowadza, lada moment będzie tylko Ministerstwo 
Edukacji nie Narodowej, chodzi o zmianę wzorców normatywnych, ideału wychowawczego 
dokonanym w przymusowym przedmiocie. Edukacja zdrowotna będzie przedmiotem 
obowiązkowym w wymiarach różnych od pierwszej do trzeciej zintegrowanego, potem będzie 
więcej godzin w przymusowym przedmiocie analizując projekt rozporządzenia. W edukacji 
zdrowotnej seksualność ma służyć jedynie przyjemności i w tej perspektywie wierność, 
odpowiedzialność, małżeństwo traktowane jest jako opresja. Rząd ma Polskę wprowadzić i 
zmodernizować kulturowo w ramach Europejskiego Obszaru Edukacja 2026. Ja się pytam, kto 
mnie z Europy wyprowadził. Ja w tej Europie jestem od zawsze z chlubną historią. Polityka 
oświatowa od tego 2026 roku będzie polityką Unii Europejskiej, nie będzie sprawą narodową. 
W ramach tego projektu stanie się właśnie częścią tej polityki. Myślę, że władza obojętnie jaka 
by była nie może nie respektować poważnego głosu rodziców, nauczycieli. Ja przeczytam 
państwu tylko już w końcówce opinię Pani Hanny Dobrowolskiej – świetny pedagog, świetna 
nauczycielka języka polskiego. „Szkoła ma przestać być placówką oświatową, ma stać się 
rodzajem świetlicy terapeutycznej, pedagogicznej, w której kluczowym hasłem jest dobro 
uczniów. Przyjemność, wygoda, brak wymagań mają być obowiązkowymi wytycznymi dla 
nauczycieli i wychowawców”. To już jest, że tak powiem po oczach. To nie będzie proces, który 
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się zacznie natychmiast ale my te perełki seksualne możemy sobie tu do rana opowiadać, nie 
o to chodzi. Tu jest zamach na najświętsze wartości, na chrześcijaństwo. Ktoś mi kiedyś 
niedawno zarzucił, że jesteś stara baba, to fakt nie wypieram się swojej 70-tki i seks jej nie 
obchodzi. Nieprawda obchodzi to po pierwsze, a po drugie ma sprawiać radość ale nie w tym 
układzie, który proponuje resort, bez odpowiedzialności bez nazywania. No bo jest dwóch 
facetów, mają sobie wybrać dwie kobiety, które sobie mają wybrać, które będzie mamusia i 
tatuś. Choćbym była sama przeciw wam, to powiedzmy mojej zgody na to nie ma. Ale to już 
tak emocjonalnie, chcę powiedzieć jeszcze jedną rzecz. Był taki i to będą moje życzenia dla 
was wszystkich Bożonarodzeniowe, fantastyczny Ksiądz prof. Janusz Pasierb nie żyje od kilku 
lat i on kiedyś odprawiał pasterkę mszę świętą na granicy Szwajcarsko-Włoskiej, ten zwyczaj 
istnieje tam do dzisiaj, poświadcza to żyjąca w tamtych stronach moja córka z dziećmi. 
Mianowicie przed pasterką, w trakcie pasterki przed kościołami pali się olbrzymie ognisko 
dlaczego? Odpowiedź najpiękniejsza z możliwych, żeby dzieciątko, które się narodziło nie 
zmarzło. No więc niech nie zmarznie w waszych sercach sumienie. 
 
Radny Piotr Górecki – zaprosił wszystkich na Podgórskie Kolędowanie, którego celem jest 
doposażenie prowadzonej w kościele w Pogórzu wypożyczalni sprzętu rehabilitacyjnego dla 
potrzebujących, sprzęt wypożyczany jest bezpłatnie. 
 
Radna Anna Żertka – poinformowała, że w lutym na Komisji Oświaty będzie poruszony temat 
Rozporządzenia Ministra Edukacji w sprawie edukacji zdrowotnej (tak jak już wspomniała 
radna Barbara Paszkiewicz). Poprosiła by radni zapoznali się z tym rozporządzeniem, tam są 
34 strony tych wszystkich 10 punktów, które dotyczą zarówno zdrowia fizycznego, aktywności 
fizycznej, odżywiania, zdrowia psychicznego, społecznego, dojrzewania, zdrowia seksualnego 
i zdrowia środowiskowego. By radni mogli sobie wypracować zdanie, powiedzieć co się 
podoba, a co nie. W konsultacjach społecznych wśród aktywnych nauczycieli na grupie 
biologów gdzie jest 6 tys. osób były zgłaszane uwagi. Każdy mógł do Pani Minister te swoje 
uwagi zebrać więc biolodzy zbierali swoje, nauczyciele WDŻ również pisali swoje komentarze. 
Jako Stowarzyszenie napisali 10 stron uwag punkt po punkcie. Jeszcze raz poprosiła by radni, 
którzy chcą wziąć udział w dyskusji dokładnie zapoznali się z tym rozporządzeniem, by nie 
siedzieć biernie tylko zabrać głos. Powiedziała, że konsultacje społeczne się skończyły ale 
warto interesować się tym, co ministerstwo proponuje i jak to ma wyglądać. 
 
Burmistrz Rajmund Dedio – poprosił, by radni zapoznali się dokładnie i wnikliwie z 
opracowaniem pt. „Analiza działania systemu ciepłowniczego Miasta Skoczów, w przedziale 
czasowym od 2024 do 2040 roku”, które zostało przesłane na e-maila. Poinformował, że po 
konsultacji z Przewodnicząca Rady ustalony został ustalony termin spotkania w w/w temacie 
dnia 9 stycznia 2025r. o godz. 15:30 w sali sesyjnej. Będą przedstawiciele SPK, 
przedstawiciele SEC-u, osoby zainteresowane oraz wykonawcy tego opracowania, którzy 
objaśnią podstawowe założenia. Powiedział, że jest to ważna rzecz, z którą powinniśmy się 
zapoznać, wyrobić sobie jakieś zdanie, a później w przyszłości podjąć decyzję co dalej. 
Ponadto poinformował o zmianie godzin otwarcia Urzędu Miejskiego w Skoczowie, 
podziękował za 8 miesięcy współpracy oraz złożył życzenia z okazji nadchodzących Świąt 
Bożego Narodzenia i nadchodzącego nowego 2025 roku. 
 
Dyrektor Miejskiego Centrum Kultury „Integrator” Julia Raszka zaprosiła: 
- na Skoczowskie Kolędowanie - dnia 26 grudnia 2024r., Rynek, godz. 19:00, 
- na obchody Święta Trzech Króli – dnia 6 stycznia 2025r., Rynek, godz. 14:00, 
- na koncert „Bal w operetce” – dnia 18 stycznia, sala „Pod Pegazem”, godz. 18:00, 
- na „Światełko do nieba” pokaz żywego ognia fire show – dnia 26 stycznia 2025r., Stadion 
Miejski, godz. 20:00.   
 
Przewodnicząca Rady: 
- odczytała pismo Burmistrza Miasta Skoczowa  – dot. zamiaru objęcia udziałów za wniesiony 
aport do Miejskiej Spółki Sko-Eko sp. z o.o. w Skoczowie, 
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- odczytała pismo Burmistrza Miasta Skoczowa – dot. wykonywania prac społecznych przez 
nieletnich. 
- poinformowała o posiedzeniu połączonych komisji w dniu 9 stycznia godz. 15:30, gdzie 
tematyką będzie ciepło sieciowe w Skoczowie. 
 
ad.9. Sprawy organizacyjne. 
 
Przewodnicząca Rady – życzyła dużo radości, pomyślności, zdrowia, spełnienia marzeń 
solenizantom, którzy w okresie międzysesyjnym świętowali swoje urodziny. Złożyła życzenia 
z okazji nadchodzących Świąt Bożego Narodzenia i Nowego Roku. 
 
Burmistrz Rajmund Dedio – podziękował za przyjęcie budżetu na 2025 rok. 
 
ad.10. Zamknięcie obrad VIII sesji Rady Miejskiej Skoczowa. 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad dziękując wszystkim za udział, Przewodnicząca Rady 

zamknęła obrady VIII sesji Rady Miejskiej Skoczowa. 

 
 
                                                                                                             Przewodnicząca 
                                                                                                      Rady Miejskiej Skoczowa 

                                                                                                 Maria Brodniewicz 

 
Przygotowała: Wioletta Sawicka-Ślęzak 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 

  


